
P R O T O K Ó Ł  nr LXIII/2023 
z LXIII Sesji Rady Miasta i Gminy Czarny Dunajec 

odbytej w dniu 16 października 2023 roku  
w sali widowiskowej Centrum Kultury 

i Promocji Gminy Czarny Dunajec 
 
 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1010   i trwała do godziny 1143. 
Na ogólny skład 21 radnych w Sesji udział brało 16 radnych. 
Nieobecni radni: Bartłomiej Bednarz, Tadeusz Dusza, Bolesław Długopolski,  Tomasz Garbaciak, Rafał Rubiś. 
 
Lista obecności Radnych - stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Ponadto w Sesji uczestniczyli: 
Burmistrz Miasta i Gminy – Marcin Ratułowski, Sekretarz Miasta i Gminy – Michał Jarończyk, 
Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Styrczula. 
Kierownicy poszczególnych Referatów Urzędu Gminy i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych 
gminy – zgodnie z załączoną listą obecności – stanowiącą zał. nr 2 do protokołu. 
Sołtysi poszczególnych Sołectw - zgodnie z załączoną listą obecności - stanowiącą załącznik nr 
3 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady – Pan Czepiel Tadeusz o godz. 1000 otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy    
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Przewodniczący poinformował zgromadzonych, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, 
obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
Nagrania udostępniane są w BIP oraz na stronie internetowej Gminy. Następnie Przewodniczący 
przypomniał, aby podczas wystąpień nie używać nazwisk oraz adresów, ale korzystać ze 
sformułowań typu: mieszkaniec, wnioskodawca.  Obowiązki te wynikają z przepisów RODO. 

Na posiedzenie dołączył radny Tomasz Turski – w Sesji bierze udział 16 radnych. 

 

Nawiązując do projektu porządku obrad, przekazanego wcześniej wszystkim radnym 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o ewentualne zmiany do proponowanego porządku 
obrad. Ze strony radnych nie zostały zgłoszone żadne uwagi – Przewodniczący Rady 
proponowany porządek obrad poddał pod jawne głosowanie, w wyniku którego został przyjęty 
przy 14 głosach „za”, 1 głosie „wstrzymującym” i 1 głosie nieoddanym w poniższym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji 

Uchwał Rady Gminy.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy na rok 2023 oraz zmiany 

Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku  
w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/569/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec 
z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czarny 
Dunajec na lata 2023-2034. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/381/2021 Rady Gminy Czarny 
Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz  
Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Ratułów etap I) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/195/2020 Rady Gminy Czarny Dunajec 
z dnia 27 kwietnia 2020 roku w sprawie pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego. 
(chodnik Ciche odc. od skrzyżowania do sołtysa). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/379/2021 Rady Gminy Czarny 
Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Czerwienne etap II)  

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/380/2021 Rady Gmin6y Czarny 
Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Ratułów etap II) 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/382/2021 Rady Gminy Czarny 
Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Stare Bystre) 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/431/2022 Rady Gminy Czarny 
Dunajec z dnia 3 marca 2022 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 
Nowotarskiego. (chodnik Piekielnik) 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/378/2021 Rady Gminy Czarny 
Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Czerwienne etap I) 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/383/2021 Rady Gminy Czarny 
Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Nowotarskiego. (droga Podszkle) 

15.Interpelacje i zapytania radnych. 
16.Informacja Przewodniczącego o interpelacjach, zapytaniach i odpowiedziach,  przedłożonych 

w okresie od ostatniej Sesji. 
17.Wolne wnioski i informacje. 
18.Zakończenie obrad Sesji. 

 
 
Ad. pkt. 3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym    
i  realizacji Uchwał Rady Miasta i Gminy.  
 
Burmistrz Miasta i Gminy Marcin Ratułowski oznajmił, że sprawozdanie o pracy w okresie 
międzysesyjnym  zostało radnym przekazane i poprosił o ewentualne pytania. 
 
Radny Paweł Dziubek zapytał, ile pieniędzy wydano na Dni Miasta. Podkreślił, że zadawał już to 
pytanie i do dzisiejszego dnia nie otrzymał odpowiedzi. 
Pan Burmistrz oznajmił, że przekazał pytanie do Pani Dyrektor CKiP, ale w tej chwili jest ona 
nieobecna.  
 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy w okresie między Sesjami stanowi załącznik nr 4          
do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Tadeusz Czepiel oznajmił, że informacja została Radnym przesłana i poprosił   
o ewentualne pytania. 
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Ze strony radnych nie padły żadne pytania. 
  
Informacja o pracy Przewodniczącego w okresie międzysesyjnym stanowi zał. nr 5                   do 
niniejszego protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy na rok 2023 oraz 
zmiany Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 
roku w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023. 
 
Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią Skarbnik, która omówiła zmiany w planie 
dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów w budżecie Miasta i Gminy na 2023 rok.  
 
Po wprowadzeniu zmian budżet miasta i gminy na rok 2023 wynosi: 
Dochody: 134.786.765,37 zł. 
Wydatki:  156.746.811,69 zł. 
Deficyt:      21.960.046,32 zł. 

 
Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych Czesław Wajda poinformował 
o pozytywnej opinii Komisji do przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania. 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie  
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/652/2023 w sprawie zmiany budżetu miasta i 
gminy na rok 2023 oraz zmiany Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z 
dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023, która 
stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/569/2022 Rady Gminy 
Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czarny Dunajec na lata 2023-2034. 
 
Skarbnik MiG Monika Styrczula poinformowała, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wynika ze zmian dochodów, wydatków i przychodów budżetu Miasta i Gminy na 2023 rok.  
Nastąpiła zmian kwot dochodów i wydatków na lata 2024 - 2026. Pani Skarbnik omówiła nowe 
przedsięwzięcia oraz zmiany w pozostałych przedsięwzięciach. Poinformowała, że Komisja 
Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych zawnioskowała o wycofanie pkt. dotyczącego realizacji 
zadania pn. „Projekt przebudowy zabytkowego budynku w miejscowości Podczerwone” – łączna 
wartość zadania 100.000,00 zł. Realizacja w latach 2023-2024. Komisja wskazała, aby 
miejscowość Podczerwone przedstawiła kalkulację przychodową obiektu, który ma zostać 
przebudowany i wykazała racjonalność inwestycji w ten obiekt.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych Czesław Wajda poinformował 
o pozytywnej opinii Komisji do przedmiotowego projektu uchwały, z wyjątkiem pkt. 4, który 
dotyczy wprowadzenia nowego przedsięwzięcia o nazwie „Projekt przebudowy zabytkowego 
budynku w miejscowości Podczerwone”. Komisja wskazała, aby na następnej Sesji przedstawić 
koszty tego przedsięwzięcia, jego cel i zasadność pod względem ustawowym na wydatkowanie 
środków oraz plany związane z użytkowaniem tego budynku i wykazanie, kto będzie ponosił 
koszty utrzymania. Dodatkowo Komisja prosi o uwzględnienie w tej informacji opinii Sołectwa 
w kwestii ocieplenia budynku szkolnego oraz finansowania i realizacji przedsięwzięcia 
związanego z budową dwóch boisk sportowych. 
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Głos zabrał radny Tomasz Turski i stwierdził, że dotychczas radny Czesław Wajda nie był tak 
skrupulatny i popierał dużo droższe inwestycje. Teraz wymaga, aby przedstawić budżet 
Podczerwonego co do złotówki, a popierał dużo droższe inwestycje. Radny wskazał, że 
ocieplenie budynku szkolnego w Podczerwonem jest finansowane w 100% ze środków 
zewnętrznych, o czym informował Burmistrz.   
Przewodniczący Komisji Czesław Wajda zaznaczył, że przedstawił stanowisko Komisji 
Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych, co prawnie należy do jego obowiązków. 
 
Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel zwrócił się do Pana Burmistrza jako wnioskodawcy  
i wskazał, że propozycja Komisji jest jednoznaczna, aby na następną Sesję przygotować 
zestawienie kosztów i potrzebnych informacji. Przypomniał, że w uchwale budżetowej kwota 
potrzebna na realizację zadania została zabezpieczona.   
Radny Tomasz Turski zawnioskował, aby wszystkie inwestycje w Gminie były tak samo 
skrupulatnie analizowane przez Komisję. 
 
Następnie głos zabrała Pani Skarbnik, która wskazała, że usunięcie pkt. 4 uniemożliwi 
przystąpienie do przetargu.  
Przewodniczący RMiG przypomniał, że Komisja Budżetowa wystąpiła z wnioskiem o 
wyłączenie przedmiotowego punktu z uchwały i przedstawienie informacji na kolejnej Sesji. 
Następnie przystąpiono do głosowania wniosku o wyłączenie pkt. 4, dotyczącego projektowania 
zabytkowego budynku remizy OSP w Podczerwonem z Wieloletniej Prognozy Finansowej, w 
wyniku którego wniosek został przyjęty 11 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” i 3 głosami 
„wstrzymującymi”.  
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, 2 głosami „przeciw” podjęła Uchwałę Nr LXIII/653/2023 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr LIII/569/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czarny Dunajec na lata 2023-2034, która stanowi 
zał. nr 7 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/381/2021 Rady 
Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz  Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Ratułów etap I) 
  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Przewodniczący komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych Czasław Wajda poinformował 
o pozytywnej opinii Komisji do projektów uchwał, ujętych w pkt. 7-14 dzisiejszego porządku 
obrad. 
  
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/654/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXVIII/381/2021 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz  Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. 
nr 8 do protokołu. 
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Ad. pkt. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/195/2020 Rady Gminy 
Czarny Dunajec z dnia 27 kwietnia 2020 roku w sprawie pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Ciche odc. od skrzyżowania do sołtysa). 
 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/655/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XX/195/2020 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 27 kwietnia 2020 roku w sprawie 
pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/379/2021 Rady 
Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Czerwienne etap II)  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/656/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXVIII/379/2021 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. 
nr 10 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/380/2021 Rady 
Gmin6y Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Ratułów etap II) 
 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/657/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXVIII/380/2021 Rady Gmin6y Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. 
nr 11 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/382/2021 Rady 
Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Stare Bystre) 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/658/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXVIII/382/2021 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. 
nr 12 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/431/2022 Rady Gminy 
Czarny Dunajec z dnia 3 marca 2022 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na 
rzecz Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Piekielnik) 
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Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/659/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XLIII/431/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 3 marca 2022 roku w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. nr 13 do 
protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/378/2021 Rady 
Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego. (chodnik Czerwienne etap I) 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/660/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXVIII/378/2021 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. 
nr 14 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/383/2021 Rady 
Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego. (droga Podszkle) 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik MiG Monika Styrczula.  
 
Rada Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – jednogłośnie 
16 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LXIII/661/2023 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXXVIII/383/2021 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 25 października 2021 roku w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Nowotarskiego, która stanowi zał. 
nr 15 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 15. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Tadeusz Krupa zapytał, czy będą kontynuowane prace związane z łataniem dziur  
na szlaku rowerowym na Domańskiej w stronę Chochołowa. 
Pan Burmistrz oznajmił, że wg informacji przekazanych przez Kierownika Budownictwa, 
wykorzystano już wszystkie środki finansowe na ten cel.  
Wiceprzewodniczący RMiG Bartłomiej Bukowski poprosił  o przygotowanie dokładnego 
wykazu, na co zostały przeznaczone pozostałe  3.000.000,00 zł. z subwencji, jako uzupełnienie 
PIT i CIT, a także, które kredyty zostały zmniejszone i w jakich kwotach. 
Radny Kazimierz Dzielski wniósł uwagę dotyczącą PSZOK-u w Czarnym Dunajcu. Radny 
poprosił o szersze rozpropagowanie informacji, kiedy i w jakich godzinach PSZOK jest czynny. 
Następnie radny zakwestionował grafik działania punktu. Wskazał, że dla pracujących 
mieszkańców godziny otwarcia oraz przyjmowanie odpadów tylko w dwie soboty w miesiącu to 
stanowczo za mało. Zdaniem radnego PSZOK powinien być czynny w godzinach 
popołudniowych i w każdą sobotę  do wieczora. 
Kierownik Referatu Komunalnego Adam Mucha oznajmił, że na temat godzin otwarcia PSZOK-
u zostały wydrukowane ulotki, zamieszczono informację na stronie internetowej Gminy oraz 
informacja została odczytana w kościołach. W kwestii czasu otwarcia PSZK-u, Kierownik 
wskazał, że od miesiąca czasu funkcjonowania punktu nie otrzymał żadnej informacji oraz 
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sygnałów o problemach mieszkańców z oddaniem odpadów. Ponadto Kierownik oznajmił, że 
regulamin uwzględnia otwarcie PSZOK-u, gdyby zaszła taka potrzeba. Taka osoba może 
skontaktować się z Referatem Komunalnym i pracownik odpowiedzialny za PSZOK, otworzy go 
i przyjmie odpady. 
Radny Sebastian Chowaniec zapytał, czy jeżeli będzie taka potrzeba, mieszkańcy mogą oddać do 
punktu odpady inne niż te, które wyszczególniono w informacji zamieszczonej na stronie 
internetowej, np. gdy zapomną wystawić worki w odpowiednim terminie.  
Kierownik oznajmił, że zgodnie z regulaminem do PSZOK-u można oddać wszystkie odpady, 
które są posegregowane, czyli worki też. 
Radna Zofia Kierkowska nawiązała do kwoty 20.000,00 zł. na organizację uroczystości 
szkolnych w szkole podstawowej w Czarnym Dunajcu, pochodzącą z finansowania dodatkowego 
z 2023 roku. Radna wskazała, że wg jej wiedzy, powyższe środki nie będą przekazane na konto 
szkoły w tej kwocie do wykorzystanie, tylko będą kontraktowane usługi. Zapytała, czy jeżeli 
usługi wyniosą połowę tej kwoty, to co z pozostałymi 10.000,00 zł. i kto będzie tym dysponował.  
Pani Skarbnik oznajmiła, że środki znajdują się w budżecie Miasta i Gminy i jeżeli nie zostaną 
wydatkowane, pozostaną na przyszły rok dla miejscowości Czarny Dunajec, jako środki nie 
wykorzystane z bieżącego roku. 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że taka jest decyzja Przewodniczącego Rady Miejskiej, który 
zaordynował, aby kwotę 20.000,00 zł. przeznaczyć na organizację uroczystości z okazji nadania 
imienia szkole.  Pozostała kwota, która nie zostanie wykorzystana, pozostanie do dyspozycji 
miejscowości Czarny Dunajec i na przyszły rok. 
Wiceprzewodniczący dopytał, czy Rada Sołecka może przeznaczyć pozostałą kwotę również na 
szkołę.  
Pan Burmistrz zapewnił, że jak najbardziej możne przeznaczyć te środki na szkołę, nawet jeszcze 
w tym roku. 
Następnie głos zabrał Sołtys miejscowości Odrowąż Józef Bobek, który zwrócił się z apelem o 
podjęcie odpowiednich działań w sprawie bobrów, które są szkodnikami. Ludzie zmuszani są do 
łamania prawa. Na swoją rękę rozbierają tamy, ponieważ jest wiele hektarów użytków 
wyłączonych z produkcji rolnej za sprawą bobrów, które się rozprzestrzeniają. Sołtys wskazał, że 
w pobliży jego pasieki są trzy tamy. Było zapewnienie, że nastąpi ostrzał sześćdziesięciu sztuk i 
zgoda została cofnięta. Sołtys zwrócił się do Burmistrza i poprosił o skuteczne podjęcie działań.  
Pan Burmistrz potwierdził, że były negocjowane sprawy związane z bobrami, ale po tym, co się 
wydarzyło na Sesji RMiG Czarny Dunajec w sprawie torfowisk, zgoda została cofnięta przez 
RDOŚ.  
Burmistrz podkreślił, że jest to decyzja innego organu i nie mamy na to wpływu, ponieważ bobry 
są pod ochroną. 
Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel stwierdził, że jest zaskoczony taką decyzją, ponieważ 
wielokrotnie rozmawiał z Panią Dyrektor RDOŚ, która go zapewniała, że decyzję o zgodzie na 
zmniejszenie populacji bobrów wyda. Podkreślił, że coś trzeba w tek kwestii zrobić, ponieważ 
jest to ogromny problem. 
Sołtys z Podczerwonego Andrzej Styrczula oznajmił, że bobry są również w Podczerwonem.  
Radny Sebastian Chowaniec zaproponował, aby problem bobrów rozwiązać w inny sposób. 
Zwrócił się do Pana Burmistrza i poprosił o przygotowanie jednego ogólnego wniosku, w którym 
osoby poszkodowane z różnych miejscowości , których łąki i pola są zalewane, zwrócą się o 
odszkodowanie do RDOŚ, czy ewentualnie do innej jednostki, która będzie mogła wypłacić takie 
odszkodowanie. Radny wskazał, że taka akcja masowa zwróci uwagę odpowiednich osób, które 
zauważą problem, bo w chwili obecnej nasze prośby są lekceważone. 
 
Ad. pkt. 16. Informacja Przewodniczącego o interpelacjach  i zapytaniach radnych. 
 
Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel  poinformował, że interpelacji pisemnych nie było. 
Wyraził nadzieję, że wykazy, o które prosili radny Kazimierz Dzielski oraz sołtys Andrzej 
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Styrczula są w trakcie przygotowywania.  Następnie Przewodniczący oznajmił, że złożył pismo 
w sprawie budżetu na 2024 rok, które zostało udostępnione na portalu radnego. Korespondencja 
w sprawie cmentarza komunalnego również została zamieszczona na portalu radnego. 
 
Ad. pkt. 17. Wolne wnioski i sprawy bieżące.  
 
Wiceprzewodniczący RMiG Bartłomiej Bukowski zwrócił się do Burmistrza o interwencję  
u Wojewody w sprawie otwarcia przejścia granicznego. Wskazał, że granica jest zamknięta  
i Gmina Czarny Dunajec ma z tego powodu straty.  
Sołtys miejscowości Chochołów poparł prośbę Wiceprzewodniczącego. 
Burmistrz oznajmił, że rozmawiał na ten temat z Wójtem Lipnicy Wielkiej i jest plan, aby  
z miejscowości przygranicznych wystosować pismo do ministerstwa, które dotychczas było 
nieugięte. Burmistrz wskazał, że czasowe zamknięcie granicy przedłużono o kolejne dwadzieścia 
dni. Dopuszczony jest tylko ruch pieszy.  
Wiceprzewodniczący poprosił, aby ministerstwo przedstawiło mądre i racjonalne wyjaśnienie, po 
co granica jest zamknięta, ponieważ ci, którzy chcą i tak przejadą, np., aby zatankować  
w Polsce paliwo. 
Przewodniczący Tadeusz Czepiel poparł prośbę przedmówcy i poprosił, aby przygotować 
rezolucję , w której zostaną uwzględnione argumenty odnośnie straty czasu mieszkańców 
pracujących i przemieszczających się za granicę.  
Radny Kazimierz Dzielski zaproponował, aby Rada Miasta i Gminy podjęła uchwałę z 
wnioskiem o udostępnienie przejazdu przez granicę dla mieszkańców sąsiednich miejscowości  
i ograniczenie kontroli do wyrywkowej. Podkreślił, że wszyscy zdają sobie sprawę, że to nie 
chodzi o handel, ale o nielegalnych uchodźców i w tym przypadku wystarczy wyrywkowa 
kontrola. 
Przewodniczący wskazał, że będzie to rezolucja w sprawie przywrócenia swobodnego 
korzystania z ruchu na granicy. 
Wiceprzewodniczący Bartłomiej Bukowski podkreślił, że rezolucja będzie przykładem dla 
innych miejscowości. 
Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel zarządził 5 min. przerwy. 
     
Przewodniczący Tadeusz Czepiel wznowił obrady i poprosił Wiceprzewodniczącego o 
odczytanie treści rezolucji, po czym przystąpiono do głosowania, w wyniku którego Rada 
Miasta i Gminy w obecności 16 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 
jednogłośnie 16 głosami „za” podjęła Rezolucję Nr 1/2023 w sprawie przywrócenia 
funkcjonowania swobodnego i pełnego ruchu granicznego na przejściu granicznym z 
Republiką Słowacji w miejscowości Chochołów. 
  
Ad. pkt. 18. Zakończenie obrad Sesji. 
 
 Wobec wyczerpania w całości obrad – Przewodniczący Rady Miasta i Gminy – 
Tadeusz Czepiel  o godz. 1143 dokonał zamknięcia LXIII  Sesji Rady Miasta i Gminy. 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                           Przewodniczący Rady Miasta i Gminy   
mgr Weronika Knapczyk                                                          Tadeusz Czepiel    
                                                                                                                               
 


